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ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU VUT 

Č. 3/2023(364) 

 
 
Datum a čas konání: 28. března 2023 v 9:00 hodin 
Místo konání: zasedací místnost rektora, Rektorát VUT v Brně, Antonínská 1 

Přítomni: viz hlasovací listina (celkem 19 senátorů) 

Omluveni: Skřek/FAST, Kosová/FSI, Sedláková/FEKT, Boháč/FA,  
Šoborová/FA, Kruljacová/FP, Hrůza/FaVU, Homola/FaVU  

Stálí hosté:  PaedDr. Slezáček/CESA, Ing. Bradáč/ ÚSI – omluven 

Hosté: rektor Janíček, prorektoři Doupovec, Pěnčík, Weiter 
kvestorka Němcová, kancléř Gregorek  

Omluveni: prorektorka Šimberová, prorektor Houser 
 
PROGRAM JEDNÁNÍ: 

 
1. Zahájení zasedání a určení skrutátorů 
2. Schválení programu zasedání AS VUT 
3. Schválení Zápisu ze zasedání AS VUT č. 2/2023 ze dne 28. 2. 2023 
4. Informace vedení VUT 
5. Informace z Rady vysokých škol 
6. Informace studentské komory AS VUT 
7. Prohlášení Akademického senátu Fakulty architektury VUT v Brně týkající se podfinancování veřejného 

vysokého školství ČR 
8. Pravidla Interního fondu studentské podpory VUT v Brně pro rok 2023 
9. Ekonomické záležitosti  
 Pravidla hospodaření VUT v Brně 
 Rozpočet VUT v Brně na rok 2023 – Diskuse k rozpočtu v návaznosti na jednání EK AS VUT 
 Další ekonomické záležitosti 

10. Legislativní záležitosti 
 Další legislativní záležitosti 

11.   Pedagogické záležitosti 
 Další pedagogické záležitosti 

12. Záležitosti komise pro tvůrčí činnost AS VUT 
 Další záležitosti tvůrčí činnosti  

13. Různé   
 Výroční zpráva o činnosti VUT v Brně za rok 2022 – text týkající se činnosti AS VUT 

 Různé 
 
 

1. ZAHÁJENÍ ZASEDÁNÍ A URČENÍ SKRUTÁTORŮ 
 
Jednání zahájil a řídil předseda AS VUT Hanáček, který úvodem přivítal rektora Janíčka, členy ve-
dení VUT – prorektory prof. Doupovce, prof. Weitera a doc. Pěnčíka, kvestorku Mgr. Němcovou 
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a kancléře Mgr. Gregorka, omluvil prorektorku doc. Šimberovou a prorektora doc. Housera. Dále 
přivítal přítomné členy AS VUT, stálé a ostatní hosty zasedání.  

Následně doc. Hanáček navrhl do funkce skrutátora z důvodu elektronického hlasování doc. 
Steinbauera. Členové AS VUT hlasovali o schválení níže uvedeného usnesení.  
 
Návrh usnesení AS č. 1: 
Akademický senát VUT schvaluje jako skrutátora doc. Steinbauera.     
Hlasování: pro – 17 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
 

2. SCHVÁLENÍ PROGRAMU ZASEDÁNÍ AS VUT 
 
Předseda AS VUT Hanáček podal návrh na schválení programu dnešního zasedání AS VUT, který 
byl doplněn o bod 7. Prohlášení Akademického senátu Fakulty architektury VUT v Brně týkající se 
podfinancování veřejného vysokého školství ČR, zejména humanitních a uměleckých oborů. Čle-
nové AS VUT dále hlasovali o schválení níže uvedeného usnesení.  
 
Návrh usnesení AS č. 2: 
Akademický senát VUT schvaluje program dnešního zasedání AS VUT, s doplněním bodu 7. Pro-
hlášení Akademického senátu Fakulty architektury VUT v Brně týkající se podfinancování veřejného 
vysokého školství ČR.  
Hlasování: pro – 17 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
 

3. SCHVÁLENÍ ZÁPISU ZE ZASEDÁNÍ AS VUT Č. 2/2023 ZE DNE 28. 2. 2023 
 
Zápis z jednání AS VUT č. 2/2023 ze dne 28. 2. 2023 byl zaslán členům AS VUT e-mailem dne 
16. 3. 2023 (uložen na Sharepointu). Do dnešního dne nebyly k zápisu vzneseny žádné připomínky.  

Předseda AS VUT doc. Hanáček na dnešním zasedání AS VUT vznesl dotaz, zda mají členové AS 
VUT dnes k výše uvedenému zápisu nějaké připomínky. Vzhledem k tomu, že připomínky nebyly 
vzneseny, bylo přistoupeno k hlasování o schválení níže uvedeného usnesení.  
 
Návrh usnesení AS č. 3: 
Akademický senát VUT schvaluje Zápis ze zasedání AS VUT č. 2/2023 ze dne 28. 2. 2023.  
Hlasování: pro – 17 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
 

4. INFORMACE VEDENÍ VUT 
 
➢ Rektor Janíček 

▪ Aktuální zpráva z MŠMT o navýšení rozpočtu VŠ: MŠMT ve své hodnotící zprávě konstatovalo, 
že VŠ nerozdělují správně finance na úroveň fakult, na VŠ bude potřeba se zamyslet nad struk-
turou studijních programů, navrhnout nový způsob rozdělování finančních prostředků. MŠMT 
konzultovalo s VŠ a požádalo je, aby navrhly nějaké řešení. MŠMT vyzvalo vysoké školy, aby do 
konce března poslaly náměty na změny ve VŠ zákoně týkající se oblastí, které považují za ne-
dostatečně ošetřeny.   

▪ V posledních dvou týdnech se uskutečnila jednání Správní rady VUT, Vědecké rady VUT a Rady 
pro vnitřní hodnocení VUT. Byly projednávány nejrůznější náměty a témata dotýkající se tech-
nického vzdělávání a jeho postavení v rámci ČR.  

▪ Pokračuje příprava setkání s premiérem ČR Fialou na VUT, které se bude konat dne 30. 5. 2023, 
v této věci se snažíme získat podněty z fakult.  
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▪ Ve spolupráci s jinými VŠ se uvažuje o uskutečnění Kulatého stolu na téma technické vzdělá-
vání, ve čtvrtek 30. 3. 2023 proběhne setkání zástupců univerzit s průmyslovými partnery, na 
témata spolupráce v oblasti VaV. 

▪ Včera, tj. 27. 3. 2023, se uskutečnilo setkání rektora s delegáty VUT v Radě VŠ (členy AS VUT), 
na kterém bylo dohodnuto pravidelné setkávání za účelem koordinace součinnosti zejména v pří-
padě připomínkování legislativních a strategických dokumentů.  

▪ Sociální bezpečí na VUT: V současné době se projevují případy, jež nejsou pozitivní, ať již ve 
vztahu k sexuálního obtěžování, tak i k případu sebevraždy studenta FSI. V této souvislosti bylo 
posíleno psychologické poradenství na VUT dvěma novými psychology a je snaha zachytit tyto 
případy včas. Pracujeme na nastavení systému tak, aby byla zajištěna ochrana obou stran za-
vedením systému poradenství ve všech oblastech na VUT.  

▪ Na MŠMT byly zaregistrovány dodatky ke Mzdovému řádu VUT a Řádu výběrových řízení VUT. 
V souvislosti se zaregistrováním navýšení mzdových tarifů probíhají jednání na fakultách, je 
snaha o absolutní navýšení mezd.  

▪ Užití Sociálního fondu: Na základě dotazníkového šetření uskutečněného na konci loňského roku 
byly zpracovány návrhy zaměstnanců na rozšíření poskytování benefitů, které může VUT za-
městnancům nabídnout. Tyto návrhy byly předloženy fakultám k vyjádření, termín zavedení be-
nefitů bude od 1. 5. 2023. Zpracován návrh Směrnice o použití sociálního fondu, která řeší roz-
šíření nabídky benefitů o příspěvek na vybrané produkty a volnočasové aktivity. V rámci Kolek-
tivního vyjednávání byly informovány odbory, na jednání s Koordinační odborovou radou VUT 
bylo dohodnuto prodloužení Kolektivní smlouvy s drobnými úpravami / resp. vydání nové Kolek-
tivní smlouvy pro rok 2023.  

 

➢ Prorektor Doupovec 

▪ VUT podá žádost o rozšíření institucionální akreditace o oblasti vzdělávání Doprava a Kyberne-
tika. Přípravu pro oblast vzdělávání Doprava bude koordinovat FSI, přípravu pro oblast vzdělá-
vání Kybernetika bude koordinovat FEKT. 

 
➢ Prorektor Weiter 

▪ Probíhá příprava konference k Metodice M17+ pořádaná Úřadem vlády ČR, která se bude konat 
13. 4. 2023 v prostorách Fakulty chemické VUT. Probíhají diskuse na různých fórech v širokém 
kontextu týkající se změn metodiky, které budou zřejmě pokračovat i v rámci jednání konference.  

▪ Probíhá hodnocení podle směrnice týkající se SHAP, Odbor Vědy a výzkumu připravuje novou 
koncepci interního hodnocení a intenzivně sleduje probíhající procesy v rámci hodnocení SHAP. 
Prorektor uvítá i názory členů AS VUT.  

 
➢ Prorektor Pěnčík 

▪ Byla podána přihláška projektu TRIP – Turn Research Into Prosperity, a to leaderem konsorcia 
UNI (TU Wien (leader), BUT, Gottfried Wilhelm Leibniz Universitaet Hannover (LUH) a Lviv Po-
lytechnical National University (LPNU)) v rámci výzvy EIT HEI Initiative Call 3: Budování kapacit 
vysokých škol pro inovace a podnikání se zaměřením na deep-technologie. Zájem na řešení 
projektu vyjádřily FP, FEKT, FAST pomocí Letter of Intent, a také JIC. Cílem projektu je vytvoření 
sítí mezi UNI pro sdílení znalostí a přístupů pro rozvoj podnikavosti studentů na UNI, transferu 
znalostí, spolupráce se znalostními a inovačními společenstvími a rozvoj struktur a podmí-
nek pro zakládání Start-up/Spin-off. 3 ze zúčastněných UNI jsou členy konsorcia EULiST.  

▪ Na Fakultě podnikatelské v prostorách INPROFO proběhlo závěrečné 3. kolo 3. ročníku Cena 
podnikavosti studenta VUT, ve kterém soutěžilo 9 projektů. Hodnotící komise složená ze zá-
stupců VUT a JIC zhodnotila stav rozpracovanosti navrhla pořadí projektů, které byly prezento-
vány vyhlašovateli soutěže. O výsledcích byli studenti informováni. Oficiální zakončení soutěže 
s předáním ocenění rektorem VUT proběhne 13. 6. 2023.   
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➢ Kancléř Gregorek 

▪ Podařilo se rychle prosadit registraci změn vnitřních předpisů VUT – dodatků ke Mzdovému řádu 
VUT a Řádu výběrových řízení VUT, s platností od 1. 4. 2023.  

▪ V pátek se bude konat zasedání Rady pro informační systém VUT, kde budou řešena témata 
v oblasti IS na VUT. Budou diskutovány zejména manažerské postupy, ve spolupráci s kvestor-
kou Němcovou je řešena problematika, jak se postavit k IS SAP. Nyní se nacházíme v situaci 
ovlivněné z minulých let. Nedoporučuje se koupě externího IS, je vhodný vlastní řízený vývoj 
iteračním způsobem na nových moderních základech, doporučeno zavést centrální schvalování 
požadavků a jejich prioritizaci z úrovně vedení VUT, soustředit se pouze na jádro systému – tj. 
zajištění primárních činností VUT.  

▪ Proběhla expertní analýza studijních informačních systémů, na kolegiu rektora proběhla prezen-
tace, se shrnutím zásadních záměrů a doporučení. Závěr analytika – systém je velmi drahý v po-
rovnání s ostatními univerzitami.  

▪ Varování ohledně sociálních sítí – Bezpečnostní opatření TikTok: Národní úřad pro kybernetic-
kou a informační bezpečnost (NÚKIB) vydal varování před hrozbou v oblasti kybernetické bez-
pečnosti spočívající v instalaci a používání aplikace TikTok na zařízeních přistupujících k infor-
mačním a komunikačním systémům. Aplikace TikTok představuje bezpečnostní hrozbu. Z pro-
vedené analýzy NÚKIB vyplývá, že aplikace TikTok, resp. její výrobce a provozovatel, čínská 
společnost ByteDance, sbírá excesivní množství uživatelských dat – viz Sharepoint 6h_Opat-
ření_TikTok - k zapisu 11V a 6KR v bode kanclere.pdf  

▪ Další vývoj v oblasti CVIS:  
- Cloudové služby – stanovení potřeb, které nejsou zasmluvněny. Google je velmi drahý v po-

rovnání se službami Microsoft. Google negarantuje, že služby zůstanou jen v Evropě, proto 
se VUT na základě provedených analýz rozhodlo, že nebude hradit služby Google, ale při-
klonilo se ke službám Microsoft. Obdobně je tomu i na ostatních VŠ, kromě ČVUT, které se 
ale z toho důvodu dostalo do komplikované situace.  

- Apollo – zaměření na studijní systém: Je třeba nastínit, jak vypadá systém, každá fakulta 
používá jiný rozsah a za jiných podmínek, je třeba sjednotit přístup. Koncepce se zabývá 
rozborem technologií, které jsou zastaralé, novým technologiím neodpovídají, navíc jsou 
drahé. Je třeba posoudit, jak chceme v rámci tohoto systému pracovat.  

- AS VUT obdrží návrh koncepční organizační změny CVIS.  

RNDr. Popela požádal kancléře Gregorka o jeho účast na jednání EK AS VUT, kde proběhne dis-
kuse týkající se Rozpočtu VUT v Brně za rok 2023 – resp. diskuse o rozpočtu CVIS. Rektor Janíček 
sdělil, že na programu jednání Rady pro informační systém VUT konané v pátek 31. 3. 2023 bude 
projednání příslušných rozhodnutí dle současné ekonomické situace.  
 
  

5. INFORMACE Z RADY VYSOKÝCH ŠKOL 
 
 Informace z jednání RVŠ 

 
Od minulého zasedání AS VUT se dne 16. 3. 2023 uskutečnilo 19. zasedání Předsednictva Rady 
VŠ. Program jednání: 1. Zahájení; 2. Zprávy z užšího Předsednictva Rady VŠ (prof. Ing. MilanPo-
spíšil, CSc.); 3. Zprávy ze Studentské komory Rady VŠ (Ing. MichalFarník); 4. Vystoupení hostů; 
5. Ekonomické infromace (JUDr. Lenka Valová) + příloha; 6. Legislativní informace (JUDr. Ing. Mgr. 
Marek Hodulík); 7. Informacez VaV (doc. Dr. Ing. Vlasta Radová); 8. Zpráva o hospodaření ́za rok 
2022 a plán rozpočtu AgenturyRady VŠ na rok 2023 (Ing. Michaela Schwarzová, MBA); 9. Různé. 
Další dokumenty, které byly projednávány na zasedání: 

• Informace od Mgr. Václava Velčovského, Ph.D. vrchního ředitele Sekce mezinárodních 
vztahů, EU a ESIF 

• Prezentace k národním prioritám orientovanému výzkumu 
Prezentace z jednání Rady pro velké výzkumné infrastruktury 

• 17. zasedání Rady pro velké výzkumné infrastruktury 
• Výzvy OP JAK na podporu VVI 

https://vutbr.sharepoint.com/:b:/r/sites/pwavut/vedeni/ZPISY%20%20KR1/2023%20Zapisy%20KR/2023-03-21%20Z%C3%A1pis%206.%20KR/6h_Opat%C5%99en%C3%AD_TikTok%20-%20k%20zapisu%2011V%20a%206KR%20v%20bode%20kanclere.pdf?csf=1&web=1&e=n2JpHs
https://vutbr.sharepoint.com/:b:/r/sites/pwavut/vedeni/ZPISY%20%20KR1/2023%20Zapisy%20KR/2023-03-21%20Z%C3%A1pis%206.%20KR/6h_Opat%C5%99en%C3%AD_TikTok%20-%20k%20zapisu%2011V%20a%206KR%20v%20bode%20kanclere.pdf?csf=1&web=1&e=n2JpHs
https://radavs.cz/UDALOSTI-24903-version1-rvs_zpravy_z_up_rvs_16032023.pdf
https://radavs.cz/UDALOSTI-24903-version1-03_rvs_zpravy_z_sk.pptx
https://radavs.cz/UDALOSTI-24903-version1-05_rvs_komentar_zastupcu_rady_vs_k_dokumentum_ps_msmt_pro_mzdove_otazky_09032023.docx
https://radavs.cz/UDALOSTI-24903-version1-05_rvs_mzdy_ap_material_05.pdf
https://radavs.cz/UDALOSTI-24903-version1-07_rvs_prumyslove_doktoraty_radova.pptx
https://radavs.cz/UDALOSTI-24903-version1-08_rvs_zprava_o_hospodareni_16032023.pdf
https://radavs.cz/UDALOSTI-24903-version1-08_rvs_zprava_o_hospodareni_16032023.pdf
https://radavs.cz/UDALOSTI-24903-version1-msmt_s_iv_podklad_rvvi_rev.docx
https://radavs.cz/UDALOSTI-24903-version1-msmt_s_iv_podklad_rvvi_rev.docx
https://radavs.cz/UDALOSTI-24903-version1-npov_15_3_2023.pdf
https://radavs.cz/UDALOSTI-24903-version1-17_rada_powerpoint.pptx
https://radavs.cz/UDALOSTI-24903-version1-1722_financovani_op_jak.pptx
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• Metodické postupy pro posuzování socioekonomických dopadů VVI 

Člen Předsednictva RVŠ RNDr. Popela na dnešním zasedání AS sdělil ze zasedání Předsednictva 
RVŠ následující informace: 

Ad 4. Vystoupení hostů:  
- Zástupce ČKR prof. Vybíral pochválil postup sjednocování připomínek ČKR s RVŠ k novele 

VŠ zákona. Shrnutí: Nebyly umazány ty z RVŠ, jak se mnozí z RVŠ obávali. 
- Centrum pro studium VŠ nabízí služby VŠ – v minulosti dotazníky pro doktorandy. 
- Diskuse k financím byla širší, viz i dále informace na www.radavs.cz (VŠOS Baierl, vrchní 

ředitelka pro řízení sekce VŠ a VaV MŠMT Wildová). Prof. Wildová zmínila sběr námětů k VŠ 
zákonu a budoucím změnám. Chtějí do 31. 3. 2023 podněty. 

Komentáře pro jednání Komise RVŠ pro strategie a rozvoj VŠ: 
- Posílit v novém VŠ zákoně zpětnovazební a obranné samosprávné demokratické mecha-

nismy proti rizikům ovlivňování VŠ politiky a lobisty. 
- Posílit zvýraznění servisní (nejen kontrolní) role různých orgánů a složek státu (MŠMT, NAÚ, 

RVVI) pro VŠ, studenty a občany – nevolení úředníci mají občanům sloužit nikoliv řídit. 
- Chybí povinnosti úředníků vůči akademickým obcím - např. sankce pro nedodržování lhůt 

předkládání k projednání. 
- Zamezit rizikům "zvýchodňování" českého vysokého školství. 
- Ve strategických dokumentech chybí povědomí o dosahovaných výsledcích při podfinanco-

vání VŠ a kolik se toho mezinárodně konkurence schopného dosahuje na základě entuzi-
asmu, a nikoliv díky financování nebo posílení manažerského řízení. 

Ad 5. Ekonomické informace: 
- JUDr. Valová se zaměřila se na strategický záměr MŠMT ČR na posílení financování osob-

ních nákladů pro oblast VŠ v letošním roce a ve střednědobém výhledu 2024-2026. 
Usnesení: 
Předsednictvo Rady vysokých škol bere na vědomí informaci zástupců RVŠ Mzdové komise MŠMT 
o dosavadních pracovních výstupech činnosti komise. Návrhy na okamžitá opatření pro rok 2023 
a systémová opatření pro střednědobý výhled považuje za racionální a odpovídající vážnosti řešení 
mzdové situace ve vysokém školství. Přílohu č. 3 materiálu „Opatření ke strategickému přerozdělo-
vání prostředků a k revizi studijních programů“ postupuje k projednání komisím pro strategii, vzdě-
lávání a ekonomiku. 

Předseda SK RVŠ hovořil o přípravě rozpočtu SK RVŠ (potřeba navýšení) a zprávě o hospodaření 
za rok 2022 a o uvažovaných změnách Statutu RVŠ z pohledu SK. 

Ad 6. Legislativní informace:  
JUIDr. Hodulík se věnoval zpracování připomínek k novele zákona o vysokých školách. Ve druhé 
části zmínil zpracování připomínek k zákonu o kybernetické bezpečnosti. Prof. Kašparovský infor-
moval o zákonu o pedagogických pracovnících. 

Ad 7. Informace z VaV: 
Doc. Radová prezentovala stanovisko komise k tzv. průmyslovým doktorátům (Informace z prezen-
tace z jednání u kulatého stolu u paní ministryně Langšádlové dne 6. února 2023.): 
Usnesení: 
Předsednictvo Rady vysokých škol nedoporučuje v současné době zavádět nový institut průmyslo-
vých doktorátů z důvodu nejasnosti předloženého konceptu. Žádá proto ministryni Langšádlovou 
o předložení podrobnějších informací k tomuto záměru. Zároveň Rada VŠ upozorňuje na to, že sku-
tečnosti, které jsou uváděny jako přínosy průmyslových doktorátů, lze realizovat i v současném mo-
delu doktorského studia. 

Dále sděleno, že na RVVI zazněl námět, aby školit doktorandy mohly všechny výzkumné organi-
zace. Místopředseda prof. Kašparovský zmínil průběh přípravy nového zákona o podpoře vědy, vý-
zkumu a inovací. Předseda prof. Pospíšil, informoval o přípravě Národní politiky orientovaného vý-
zkumu, která byla zahájena ministryní Langšádlovou dne 15. března 2023. 

 

https://radavs.cz/UDALOSTI-24903-version1-1743_metodika_seia.pptx
http://www.radavs.cz/
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Další informace:  

Zasedání Předsednictva RVŠ dne 18. května 2023 proběhne v Českých Budějovicích. Na toto za-
sedání bude navazovat zasedání Fóra předsedů Akademických senátů. Diskutovat se budou ná-
měty přicházející z politické sféry k možným manažerským změnám VŠ představujícím rizika pro 
autonomii a akademickou samosprávu VŠ. 

Užší Předsednictvo Rady vysokých škol dne 15. 3. 2023 informovalo, že zveřejnilo tweet k veřej-
nému vystupování akademických funkcionářů (kauza Ševčík). 

Ing Rovenská informovala o činnosti SK RVŠ:  
- Dne 3. března proběhlo plénum SK RVŠ v Praze na ČVUT. Plénum schválilo zprávu o hos-

podaření SK RVŠ a rozpočet SK RVŠ na letošní rok. Proběhla doplňující volba člena před-
sednictva komory a volba předsedy legislativní komise SK RVŠ. Konference akademických 
senátorů a senátorek proběhne v květnu v Ostravě (VŠB-TUO). Setkání bylo ukončeno dis-
kusí s vrchní ředitelkou MŠMT Wildovou.  

- Další plénum SK RVŠ proběhne příští čtvrtek, 5.dubna 2023, v prostorách Rektorátu VUT. 

Další informace o jednání Předsednictva RVŠ, včetně projednávaných materiálů, jsou uvedeny na 
webové stránce Rady vysokých škol:  https://radavs.cz/RVS-42.html?eventID=24903  

Informace z RVŠ, včetně zápisů z jednání, jsou přehledně uvedeny na níže uvedené webové 
stránce RVŠ – viz: https://radavs.cz/RVS-1.html 
 
 

6. INFORMACE SK AS VUT 
 
Místopředsedkyně SK AS VUT Ing. Rovenská, která zastupovala předsedkyni SK AS Ing. Kruljaco-
vou (omluvena z důvodu nemoci) informovala o aktivitách studentské komory AS VUT.  

- Dnes večer pořádá SK AS VUT pravidelnou schůzku se zástupci fakultních SK AS, student-
ských organizací a spolků. 

- Bylo rozesláno druhé číslo studentského newsletteru. 
- VUT se účastní studentských oslav v rámci Brněnského Majálesu – účast koordinuje Bc. Mar-

tin Horváth. VUT reprezentují zejména kandidáti na královnu a krále Brna: Patrícia Janigová 
z FEKTu a Martin Sedláček z ÚSI. 

- Studenti VUT získali ocenění jak v oblasti vědy a výzkumu (7 studentů uspělo v Brno Ph.D. 
Talent, 5 se umístilo v Top10 své kategorie Cen Wernera von Siemense), tak i sportu (4 
studenti vyhlášeni mezi nejlepšími brněnskými akademickými sportovci na Plese sportovců). 
Ples VUT získal v rámci Výročních cen České eventové asociace 4. místo v kategorii Zábava 
a showbusiness a 3. místo v kategorii Eventy na podporu vztahů s veřejností. 

- Členové SK AS VUT žádají o zařazení do komise pro tvůrčí činnost (MgA. Mgr. Martin Žák), 
legislativní komise (Lukáš Brázdil) a pedagogické komise (MgA. Mgr. Martin Žák, Lukáš Bráz-
dil). Hlasování o usneseních týkajících se jejich schválení do výše uvedených pracovních komisí pro-
běhlo v rámci bodu 12. Různé.  

 
 

7. USNESENÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU FAKULTY ARCHITEKTURY VUT V BRNĚ TÝKAJÍCÍ SE  
    PODFINANCOVÁNÍ VEŘEJNÉHO VYSOKÉHO ŠKOLSTVÍ 
 
Předseda AS Fakulty architektury Ing. arch. Nový zaslal předsedovi AS VUT a rektorovi VUT „Pro-
hlášení Akademického senátu Fakulty architektury VUT v Brně k protestním iniciativám 28. 3. 2023 
a podfinancování veřejného vysokého školství“ – viz jeho níže uvedený e-mail ze dne 27. 3. 2023, 
který bezprostředně obdrželi všichni členové AS VUT: 

 

 

https://radavs.cz/RVS-42.html?eventID=24903
https://radavs.cz/RVS-1.html
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„Vážený pane rektore, vážený pane předsedo AS VUT, 
Akademický senát Fakulty architektury přijal na svém výjezdním zasedání 25. 3.–26. 3. 2023 usnesení s vy-
jádřením podpory protestní iniciativy Hodina pravdy a podpory prohlášení České konference rektorů a ná-
sledně formuloval Prohlášení Akademického senátu Fakulty architektury VUT v Brně k protestním iniciativám 
28. 3. 2023 a podfinancování veřejného vysokého školství. 
Finanční situace nejen humanitních fakult je dlouhodobě ve stavu podfinancování. Jako zástupci akademické 
obce Fakulty architektury VUT v Brně, s vědomím že architektura je průnikem mezi uměleckými, technickými 
i společenskými vědami, citlivě vnímáme nesystémové financování celé řady oborů veřejného vysokého škol-
ství s kvalitativně souměřitelnými parametry. Proto se připojujeme k protestům, a to nejen prohlášením, ale 
i setkáním s našimi studenty a akademickými pracovníky zítra 28. 3. 2023 v prostoru tzv. předzahrádky naší 
fakulty. Čas od 12.00 do 13.00 hod. budeme věnovat debatě k problematice aktuální situace podfinancování 
veřejných vysokých škol.“ 

Členka AS VUT z FA Ing. arch. Galeová na dnešním zasedání AS sdělila, že AS Fakulty architektury 
před přijetím svého „Prohlášení“ čekal na vyjádření ČKR a ve své diskusi se shodl na tom, že pro-
hlášení se bude vztahovat nejen na humanitní obory, ale na všechny VŠ. Fakulta architektury patří 
do obou oblastí – jak technické, tak i humanitní, a přitom má v porovnání s humanitními VŠ platy 
ještě nižší. Dále poukázala na zcela nepřesné informace, které uvádí média – tj. zprůměrované 
hodnoty, které velmi zkreslují. Proto se AS FA rozhodl vydat své „Prohlášení“.  

Následovala diskuse členů AS, v jejímž průběhu vystoupili zejména předseda EK AS RNDr. Popela, 
místopředseda AS doc. Opravil, Ing. Krečmer, místopředsedkyně EK AS Ing. arch. Galeová a před-
seda PK AS doc. Steinbauer. V závěru diskuse se členové AS VUT dohodli, že k současné situaci 
v oblasti financování VŠ přijmou usnesení, kterým podpoří „Prohlášení“ AS Fakulty architektury.  
 
Návrh usnesení AS č. 4: (v záznamu hlasování uvedeno jako Usnesení č. 10) 

Akademický senát VUT v návaznosti na probíhající, zejména mediální diskuse o financování, auto-
nomii a samosprávě VŠ, upozorňuje na dlouhodobé zásadní podfinancování veřejných vysokých 
škol ve srovnání s dalšími zeměmi Evropské unie.  
Přesto se VŠ v mnoha oborech mohou honosit, zejména díky entuziasmu mnoha členů akademické 
obce ČR, mezinárodně konkurenceschopnými absolventy a výsledky VaV. Proto AS VUT podporuje 
snahy o navýšení procenta podílu financování VŠ na HDP na úroveň srovnatelnou s rozvinutými 
zeměmi EU. Dále AS VUT, s odvoláním na programové prohlášení vlády, zcela zásadně odmítá 
návrhy na omezování autonomie a samosprávy vysokých škol, které jsou stále častěji publikovány 
v médiích.  
Hlasování: pro – 18 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 1 hlas. 
 
 

8. PRAVIDLA INTERNÍHO FONDU STUDENTSKÉ PODPORY VUT V BRNĚ PRO ROK 2023 
 
Pravidla Interního fondu studentské podpory VUT v Brně pro rok 2023 zaslala předsedkyně SK AS 
VUT Ing. Kruljacová e-mailem dne 13. 3. 2023 předsedovi EK AS VUT RNDr. Popelovi se žádostí 
o projednání v ekonomické komisi AS VUT, s komentářem specifikujícím provedené úpravy oproti 
minulému roku, na kterých se SK AS VUT dohodla: 

• aktualizovaný harmonogram, 
• zvýšení maximální částky z 20 000 Kč na 25 000 Kč, 
• zavedeno opatření na podpoření nejlepších návrhů maximálně do výše předem stanovené 

částky (zpravidla to bývá 50 % rozpočtované částky na IFSP na jedno kolo), 
• zaveden mechanismus na úpravu přidělené částky (snížení i zvýšení) rozhodnutím komise 

IFSP až do maximální částky.  

Ekonomická komise AS VUT projednala návrh Pravidel interního fondu studentské podpory pro rok 
2023 na svém zasedání dne 21. 3. 2023 a přijala níže uvedené usnesení.  

Usnesení EK AS VUT č. 2 ze dne 21. 3. 2023 
Ekonomická komise AS VUT doporučuje návrh „Pravidel interního fondu studentské podpory VUT 
v Brně pro rok 2023“ Akademickému senátu VUT ke schválení.  
Hlasování: pro – 15 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 2 hlasy. 
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Tajemnice AS VUT J. Cardová rozeslala členům AS VUT předložený návrh „Pravidel…“ e-mailem 
dne 21. 3. 2023 spolu s výše uvedeným usnesením EK AS VUT.  

Předseda AS VUT Hanáček na dnešním zasedání AS vznesl dotaz, zda mají členové AS VUT 
k předloženému návrhu připomínky. Vzhledem k tomu, že připomínky nebyly vzneseny, bylo přistou-
peno k hlasování o schválení dvou níže uvedených usnesení.  
 
Návrh usnesení AS č. 5: (v záznamu hlasování uvedeno jako Usnesení č. 4) 

Akademický senát VUT schvaluje dle článku 5 odst. 2 Jednacího řádu AS VUT zkrácení předkládací 
lhůty k projednání návrhu Pravidel interního fondu studentské podpory pro rok 2023.  
Hlasování: pro – 14 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 2 hlasy. 
 
Návrh usnesení AS č. 6: (v záznamu hlasování uvedeno jako Usnesení č. 5) 
Akademický senát VUT schvaluje Pravidla interního fondu studentské podpory pro rok 2023. 
Hlasování: pro – 17 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
 

9.  EKONOMICKÉ ZÁLEŽITOSTI  
 
 Pravidla hospodaření VUT v Brně 

 
Návrh Pravidel hospodaření VUT v Brně předložil rektor Janíček spolu s návrhem Pravidel sestavení 
Rozpočtu VUT v Brně pro rok 2023 e-mailem dne 6. 2. 2023 – návrh byl rozeslán bezprostředně 
všem členům AS VUT. Na základě předcházejících jednání EK AS VUT byly v Pravidlech sestavení 
rozpočtu VUT v Brně pro rok 2023 provedeny úpravy dokumentu a vypuštění některých částí, které 
se jednak zdvojovaly v Pravidlech hospodaření, některé podrobnější klasifikace zdrojů financování 
se staly nadbytečnými. K úpravě tedy došlo i v Pravidlech hospodaření – zejména proveden soulad 
textů s úpravami v Pravidlech rozpočtu 2023. Pravidla sestavení Rozpočtu VUT v Brně pro kalen-
dářní rok 2023 byla schválena na minulém zasedání AS VUT dne 28. 2. 2023, Pravidla hospodaření 
VUT v Brně nebyla EK AS VUT z časových důvodů projednána. EK AS VUT tento dokument pro-
jednala na svém zasedání dne 21. 3. 2023 a přijala níže uvedené usnesení.  

Usnesení EK AS VUT č. 1 ze dne 21. 3. 2023 
Ekonomická komise AS VUT doporučuje Akademickému senátu VUT návrh Pravidel hospodaření 
VUT v Brně ke schválení.  
Hlasování: pro – 18 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 

Předseda AS VUT Hanáček na dnešním zasedání AS vznesl dotaz, zda mají členové AS VUT 
k předloženému návrhu připomínky. Předseda PK AS VUT doc. Steinbauer upozornil, že v předchá-
zející verzi Pravidel hospodaření byla zmíněna směrnice o sociálním fondu, která v této nové aktu-
alizované verzi není uvedena. Kvestorka Němcová sdělila, že Sociální fond je řešen samostatnou 
směrnicí a nikde není zmíněno, že by měla být tato problematika řešena v Pravidlech hospodaření. 
Předseda EK AS VUT RNDr. Popela sdělil, že dle jeho názoru by měla být směrnice o sociálním 
fondu v Pravidlech hospodaření z důvodu kontinuity uvedena. Po diskusi členové AS VUT přistoupili 
k hlasování o schválení níže uvedeného usnesení.  
 
Návrh usnesení AS č. 7: (v záznamu hlasování uvedeno jako Usnesení č. 6) 
Akademický senát VUT schvaluje Pravidla hospodaření VUT v Brně.  
Hlasování: pro – 18 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
 
 Rozpočet VUT v Brně na rok 2023 

 – Diskuse k rozpočtu v návaznosti na jednání EK AS VUT 
 
Návrh Rozpočtu VUT v Brně na rok 2023 předložila z pověření rektora Janíčka kvestorka Němcová 
e-mailem dne 13. 3. 2023 – návrh byl rozeslán bezprostředně všem členům AS VUT, uložen na 
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Sharepointu AS VUT. Dne 16. 3. 2023 zaslala vedoucí Oddělení hlavního ekonoma Ing. Jarmarová 
přehled fondů a HV jako tradiční přílohy rozpočtu (rozeslána bezprostředně všem členům AS VUT, 
uložena na Sharepointu).  

K předloženým dokumentům byla zahájena diskuse na zasedání EK AS VUT dne 21. 3. 2023, kde 
úvodem přednesl podrobný komentář týkající se rozdělení institucionální podpory prorektor Weiter. 
Dále byla zahájena diskuse k předloženému návrhu Rozpočtu VUT v Brně na rok 2023. Vznesené 
připomínky zaznamenal doc. Steinbauer do dokumentu uloženého na Sharepointu AS VUT anebo 
přímo do dokumentu, do těchto dokumentů členové EK AS VUT mohou dále vkládat své připomínky.  

Na dnešním zasedání AS předseda EK AS VUT RNDr. Popela zrekapituloval, že další jednání EK 
AS se budou konat ve dnech 4. 4., 11. 4. a 18. 4. 2023 (vždy v úterý, případně mohou být podle 
potřeby doplněny ještě i další termíny jednání EK), časy budou upřesněny podle časových možností 
vedení VUT a postupu projednávání. Poslední účast na jednání EK byla početná, z 22 členů EK 
nebyli přítomni jen 4. Účast na rozpočtových jednáních je zásadní, stále je možnost pozastavit člen-
ství v EK (viz diskuse na minulém zasedání AS). V této souvislosti RNDr. Popela ocenil rezignaci 
Ing. Rovenské na funkci členky EK AS VUT (viz bod „Další ekonomické záležitosti“). Na jednání EK AS 
dne 21. 3. 2023 byly diskutovány první připomínky (zejména předsedy KTČ AS VUT prof. Štětiny 
týkající se činnosti CVIS), na něž reagovali rektor Janíček a kancléř Gregorek.  

Následovala diskuse členů AS VUT, v jejímž průběhu vystoupili zejména předseda EK AS RNDr. 
Popela, místopředsedkyně EK AS Ing. arch. Galeová, místopředsedkyně KTČ AS doc. Sedláková, 
kancléř Gregorek a rektor Janíček. Diskuse se týkala připomínek vznesených k návrhu rozpočtu 
týkajících se financování CVIS v návaznosti na jeho koncepční změny, diskuse o finanční situaci na 
FA, kde chybí finanční prostředky, dotazy a připomínky týkající se financování CESA, řešení odvodů 
ze strategických projektů. Tyto připomínky / náměty na případné změny budou diskutovány na dal-
ších jednáních EK AS VUT. Na závěr RNDr. Popela sdělil, že příští jednání EK AS VUT se bude 
konat v úterý 4. 4. 2023 po skončení zasedání kolegia rektora od 11:00 do 13:00 hodin.  
 
 Další ekonomické záležitosti 

 
Dle dohody z předcházejících zasedání AS a EK AS VUT zaslala e-mailem dne 21. 3. 2023 Ing. 
Rovenská svou rezignaci na funkci členky EK AS VUT, která sdělila svůj záměr vystoupit k 31. 3. 
2023 z řad členů EK AS VUT. Důvodem je konání studijní povinnosti absolvovat zahraniční stáž, 
které se od 1. 4. 2023 bude účastnit po dobu pěti měsíců. Během této doby by její nepřítomnost 
snižovala účast na EK AS VUT, jež úzce souvisí s její usnášeníschopností. 

Dále dne 27. 3. 2023 zaslal svou rezignaci doc. Diviš, který sdělil, že odstupuje z funkce člena EK 
AS VUT z důvodu velkého vytížení v rámci pedagogické činnosti na Fakultě chemické s platností od 
28. 3. 2023.  

Členové AS VUT vzali výše uvedené rezignace na vědomí a po krátké diskusi přijali níže uvedené 
usnesení AS.   
 
Návrh usnesení AS č. 8: (v záznamu hlasování uvedeno jako Usnesení č. 7) 
Akademický senát VUT bere na vědomí rezignaci Ing. Kataríny Rovenské a doc. Ing. Pavla Diviše, 
Ph.D. na členství v EK AS VUT.  
Hlasování: pro – 17 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 1 hlas. 
 
 

10. LEGISLATIVNÍ ZÁLEŽITOSTI 
 
 Další legislativní záležitosti 

 

Předsedkyně LK AS VUT Mgr. Musilová sdělila, že v oblasti legislativy nejsou aktuálně žádné body 
k projednání.  
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11.   PEDAGOGICKÉ ZÁLEŽITOSTI 
 

 Další pedagogické záležitosti 
 
Předseda PK AS VUT doc. Steinbauer sdělil, že také v oblasti PK AS VUT není aktuálně nic nového.  

 
 
12. ZÁLEŽITOSTI KOMISE PRO TVŮRČÍ ČINNOST AS VUT 
 
 Další záležitosti tvůrčí činnosti  

 
Předseda KTČ AS VUT prof. Štětina sdělil že rovněž v oblasti KTČ není aktuálně nic nového. 
 
 

13. RŮZNÉ   
 
 Výroční zpráva o činnosti VUT v Brně za rok 2022 – text týkající se činnosti AS VUT 

 
Vedoucí Odboru rozvoje a analýz Rektorátu VUT prof. Škapa požádal tajemnici AS VUT J. Cardovou 
o zaslání podkladů týkajících se činnosti AS VUT do Výroční zprávy o hospodaření VUT v Brně za 
rok 2022. Tajemnice AS VUT Cardová zpracovala pracovní verzi textu, který zaslala předsedkyni 
SK AS VUT Ing. Kruljacové a předsedům pracovních komisí AS ke korekci / doplnění. Hotový text 
za AS VUT by měl být předán nejpozději do středy 29. 3. 2023, J. Cardová proto požádala místo-
předsedkyni SK AS Ing. Rovenskou a předsedy pracovních komisí AS VUT, aby v tomto termínu 
zaslali své korekce / doplnění textu.  
 
 Různé 

 
Členové AS VUT hlasovali o schválení níže uvedených dvou usnesení týkajících se schválení dvou 
členů SK AS VUT, kteří nastoupili nedávno do funkce člena AS, do pracovních komisí AS VUT.  
 
Návrh usnesení AS č. 9: (v záznamu hlasování uvedeno jako Usnesení č. 8) 
Akademický senát VUT schvaluje Mgr. MgA. Martina Žáka jako člena KTČ AS VUT a PK AS VUT.   
Hlasování: pro – 17 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
Návrh usnesení AS č. 10: (v záznamu hlasování uvedeno jako Usnesení č. 9) 
Akademický senát VUT schvaluje Lukáše Brázdila jako člena LK AS VUT a PK AS VUT.   
Hlasování: pro – 18 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
Vzhledem k tomu, že členové AS VUT neměli žádné další informace, poděkoval předseda AS doc. 
Hanáček na závěr účastníkům dnešního zasedání za účast a ukončil jednání.  

 

 

   

 
 

USNESENÍ PŘIJATÁ NA ZASEDÁNÍ AS VUT Č. 3/2023 DNE 28. 3. 2023 
 
 
UAS 1 
Akademický senát VUT schvaluje jako skrutátora doc. Steinbauera.     
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UAS 2 
Akademický senát VUT schvaluje program dnešního zasedání AS VUT, s doplněním bodu 7. Pro-
hlášení Akademického senátu Fakulty architektury VUT v Brně týkající se podfinancování veřejného 
vysokého školství ČR.  
 
UAS 3 
Akademický senát VUT schvaluje Zápis ze zasedání AS VUT č. 2/2023 ze dne 28. 2. 2023.  
 
UAS 4 (v záznamu hlasování uvedeno jako Usnesení č. 10) 

Akademický senát VUT v návaznosti na probíhající, zejména mediální diskuse o financování, auto-
nomii a samosprávě VŠ, upozorňuje na dlouhodobé zásadní podfinancování veřejných vysokých 
škol ve srovnání s dalšími zeměmi Evropské unie.  
Přesto se VŠ v mnoha oborech mohou honosit, zejména díky entuziasmu mnoha členů akademické 
obce ČR, mezinárodně konkurenceschopnými absolventy a výsledky VaV. Proto AS VUT podporuje 
snahy o navýšení procenta podílu financování VŠ na HDP na úroveň srovnatelnou s rozvinutými 
zeměmi EU. Dále AS VUT, s odvoláním na programové prohlášení vlády, zcela zásadně odmítá 
návrhy na omezování autonomie a samosprávy vysokých škol, které jsou stále častěji publikovány 
v médiích.  
 
UAS 5 (v záznamu hlasování uvedeno jako Usnesení č. 4) 

Akademický senát VUT schvaluje dle článku 5 odst. 2 Jednacího řádu AS VUT zkrácení předkládací 
lhůty k projednání návrhu Pravidel interního fondu studentské podpory pro rok 2023.  
 
UAS 6 (v záznamu hlasování uvedeno jako Usnesení č. 5) 
Akademický senát VUT schvaluje Pravidla interního fondu studentské podpory pro rok 2023. 
 
UAS 7 (v záznamu hlasování uvedeno jako Usnesení č. 6) 
Akademický senát VUT schvaluje Pravidla hospodaření VUT v Brně.  
 
UAS 8 (v záznamu hlasování uvedeno jako Usnesení č. 7) 
Akademický senát VUT bere na vědomí rezignaci Ing. Kataríny Rovenské a doc. Ing. Pavla Diviše, 
Ph.D. na členství v EK AS VUT.  
 
UAS 9 (v záznamu hlasování uvedeno jako Usnesení č. 8) 
Akademický senát VUT schvaluje Mgr. MgA. Martina Žáka jako člena KTČ AS VUT a PK AS VUT.   
 
UAS 10 (v záznamu hlasování uvedeno jako Usnesení č. 9) 
Akademický senát VUT schvaluje Lukáše Brázdila jako člena LK AS VUT a PK AS VUT.   
 
 
 

Příští zasedání AS VUT se bude konat v úterý dne 25. 4. 2023 v 9:00 hodin 
v zasedací místnosti rektora VUT v Brně, Rektorát, Antonínská 1. 

 
 
 
Doc. Dr. Ing. Petr Hanáček, v. r.  
     předseda AS VUT v Brně 
 

Zapsala: Jarmila Cardová 


